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"Poofs" on trial. The self image and public image of homosexuals during the Nazi era in Austria

 
in German:
"Warme" vor Gericht. Zu Selbst- und Fremdbildern Homosexueller in der NS-Zeit in Österreich

Project

 

Description

Following on from two preceding projects, “List of Names of Homosexual and Transgender Victims of National Socialism in Vienna” and “The
Prosecution of Homosexual Acts by Nazi Court Martial in Vienna 1938–1945”, the project for which funding is now requested aims to undertake
an initial and key step towards analyzing the information recorded in a database during these two projects. The files of 1,400 men and women
accused of homosexual acts shall be examined as to what self and public images can be inferred from them and what conclusions can be drawn as
to homosexuals’ constructions of their identities and those ascribed to them by their Nazi persecutors. In addition, those projects drew attention to
numerous desiderata, thus laying a foundation for further research. Last but not least, the project team wishes to recall injustices through ist
publication of the results.

in German:
Ausgehend von den zwei Vorgängerprojekten „Namentliche Erfassung der homosexuellen und Transgender-Opfer des Nationalsozialismus in
Wien“ und „Strafverfolgung homosexueller Handlungen durch die NS-Militärgerichtsbarkeit in Wien 1938-45“ hat das beantragte Projekt einen
ersten und zentralen Auswertungsschritt der durch diese beiden Projekte in einer Datenbank erfassten Information zum Ziel. Die Akten von 1.400
wegen homosexueller Handlungen beschuldigter Männer und Frauen sollen dahingehend untersucht werden, welche Selbst- und Fremdbilder sich
aus ihnen gewinnen lassen und welche Rückschlüsse darauf auf die Identitätskonstruktionen Homosexueller einerseits und die
Fremdzuschreibung durch die nationalsozialistischen Verfolger andererseits gezogen werden können. Mit diesem Projekt können zudem
Desiderate aufgezeigt und Grundlagen für weitere Forschungen geschaffen werden. Durch die begleitende Dissemination der Ergebnisse will das
Projektteam nicht zuletzt an das Unrecht erinnern.

Applicant

QWIEN - Centre for Queer History

in German:
QWIEN - Zentrum für queere Geschichte

Website

http://www.qwien.at

Location

Austria
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19 Nov 2015

Category

Research

Type

Academic / scientific projects

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.
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